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Abstract 

Grashoppers and crickets (Orthoptera) research in Slovakia is reflected in in-
creased number of publications in the last two decades. The first Slovak orthop-
terological bibliography published by OKÁLI et al. (1998), summarized all available 
historical 239 citations on Orthoptera in Slovakia up to 1998. Another bibliography, 
containing factual data about the occurrence of four orthopteroid insect orders 
(Blattaria, Mantodea, Orthoptera and Dermaptera) to the end of 1998 was pub-
lished by HOLUŠA et al. (1999), where the reference list from the first bibliography 
(OKÁLI et al. 1998) was included. That bibliography contained nearly 500 citations 
from Czech and Slovak Republics, of them there were 270 citations on Orthoptera 
in Slovakia. KOČÁREK et al. (2005) was the first comprehensive monograph with 
an identification key on the Czech and Slovak Orthoptera, including the bibliog-
raphy with 280 citations on Orthoptera from Slovakia. 

Here we completed more than 320 citations on Orthoptera with the Orthoptera data 
from Slovakia and world Orthoptera data of Slovak orthopterists from 1999 to June 
2020. Hence, the Slovak orthopterological bibliography contains nowadays more 
than 590 papers. 

Zusammenfassung 

Eine deutliche Zunahme der Veröffentlichungen spiegelt die rege Heuschrecken-
Forschung (Orthoptera) in der Slowakei in den letzten 20 Jahren wider. Die erste 
slowakische orthopterologische Bibliografie wurde von OKÁLI et al. (1998) publi-
ziert. Sie umfasste alle 239 bekannten historischen Zitate über Orthopteren in der 
Slowakei bis 1998. HOLUŠA et al. (1999) haben in einer weiteren Bibliographie die 
Publikationen über vier orthopteroide Insektenordnungen (Blattaria, Mantodea, 
Orthoptera und Dermaptera) bis Ende 1998 zusammengefasst, wo auch die Lite-
raturliste von OKÁLI et al. 1998 eingegliedert wurde. Diese Bibliografie beinhaltete 
fast 500 Zitate aus der Tschechischen Republik und der Slowakei. Von diesen 
betrafen 270 Veröffentlichungen die Orthopterenfauna in der Slowakei. KOČÁREK 
et al. (2005) stellte die erste komplexe Monografie mit Bestimmungsschlüssel zu 
den tschechischen und slowakischen Orthopteren dar und schloss auch 280 Zitate 
über Orthoptera in der Slowakei mit ein. Nachfolgend listen wir als Komplettierung 
über 320 Literaturzitate von 1999 bis Juni 2020 über Orthopteren aus der Slowakei 
sowie Publikationen über Orthopteren der Welt von slowakischen Heuschrecken-
forschern auf. In der Summe umfasst nun die slowakische orthopterologische Bib-
liografie mehr als 590 Veröffentlichungen.  
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